
 1

  
          ROMÂNIA  
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL ORĂŞTIE 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 
 Încheiat astăzi, 29 decembrie 2023 cu ocazia ședinței extraordinare convocată 
de îndată a Consiliului local al municipiului Orăștie. 
 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu o zi înainte de data stabilită.  
 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți 16 
consilieri locali. Lipsesc motivat datorită unor probleme medicale consilierii locali 
Aleonescu Liorean și Kadar Alexandru și nemotivat dl consilier local Luca 
Constantin.             
 La ședință participă primar ing.Ovidiu Bălan, viceprimar Hendrea Ovidiu 
Cristian, secretar general Călin Costoiu, funcționari publici din cadrul aparatului 
de specialitate al Primarului și mass-media locală. 
 Președintele de ședință, dna consilier local Giurgiu Margareta prezintă 
următorul proiect al ordinii de zi :   
 1.Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pentru 
anul 2024. 
 2.Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a a 
proiectului „Modernizarea și eficientizarea iluminatului public în Municipiul 
Orăștie” în cadrul Programului Regional Vest 2021-2027, cod SMIS 122609 și a 
cheltuielilor legate de acesta. 
 Proiectul ordinii de zi este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind stabilirea impozitelor și taxelor locale 
pentru anul 2024. 
 Dna director Căstăian Dina dă citire raportului întocmit de Serviciul Impozite 
și Taxe Locale. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl consilier Zvîncă Mihai Caius precizează că, anul trecut inflația a fost de 
14%, anul acesta aceasta a fost de 7 %, 21% este foarte mult ținând cont ca, 
moneda Euro nu s-a devalorizat, nu este normal ca orațiunii sa sufere pentru 
incompetența guvernanților, nu este treaba noastră ca la București sunt niște 
incompetenți, am terminat doi ani consecutivi cu  peste 20% inflație, dacă mergem 
tot așa ce facem vom majora taxele cu 50%. De asemenea, arată că, in luna aprilie 
a amintit faptul că poate reușim să facem niște mecanisme ca să scădem zona de 
impozitare, nu este normal ca pentru un apartament cu două camere să plătim 
impozit ca cei de la București, Timișoara sau Oradea și din aceste motive 
consilierii locali U.S.R se vor abține de la vot. 
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 Dl consilier local Bota Adrian întreabă care ar fi diferența dacă nu am mai fi 
municipiu, care ar fi diferența de taxe?. 
 Dl director Căstăian Dina arată că, taxele ar scădea puțin, fiindcă este vorba 
de rangul localității. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și precizează faptul că, în situația în 
care nu am mai fi municipiu există posibilitatea să pierdem Judecători și posibil și 
Spitalul. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius este de părere că, soluția cea mai bună 
este reorganizarea administrativ-teritorială, decât scăderea în rang a localității. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae arată că, referitor la rangul localității 
dacă este bine să fim municipiu sau nu, consideră că, ar trebui făcut un studiu 
competent, atât cu privire la impactul economic, cât și social asupra urbei noastre, 
atunci când s-a hotărât să devenim municipiu a atras după sine și anumite avantaje, 
nu numai dezavantaje, de aceea ar trebui să ni se explice ce ar implica o asemenea 
măsura, ce impact ar avea asupra comunității. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, nu noi hotărâm 
daca vom fi în continuare municipiu sau nu. 
 Dl consilier Bota Adrian este de părere că, cu ce ne ajuta că suntem 
municipiu daca un sfert din populație a plecat. Totodată, arată că, acum suntem 
obligați într-un fel să majoram impozitele, în urma cu doi ani sau când a fost, tot 
dumneavoastră ați mărit impozitele și taxele locale fără a avea niciun motiv și nu 
v-a obligat nimeni chiar în perioada pandemiei, dumneavoastră ați votat majorarea 
impozitelor și nici atuncea nu a înțeles de ce s-au mărit impozitele pe locuințe, iar 
acum cu indexarea cu rata inflației impozitele vor deveni și mai mari.  
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 10 voturi „pentru”, iar șase consilieri 
locali s-au abținut de la vot. 
 Este adoptată Hotărârea nr.325/2023 privind stabilirea impozitelor și taxelor 
locale pentru anul 2024. 
 La punctul 2 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a a proiectului „Modernizarea 
și eficientizarea iluminatului public în Municipiul Orăștie” în cadrul Programului 
Regional Vest 2021-2027, cod SMIS 122609 și a cheltuielilor legate de acesta. 
 Dl director Stănilă Marius prezinta raportul întocmit de Biroul Implementare 
Proiecte. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie îl întreabă pe dl director Stănilă Marius 
referitor la str.M.Eminescu s-au făcut niște lucrari care nu s-au terminat și ar vrea 
să știe daca strada este recepționata și fiindcă tot vorbim de iluminat a fost montat 
un stâlp la jumătatea străzii, dar în josul acesteia nu este niciun stâlp. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, se va răspunde la punctul 
„Diverse”. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, în momentul de față suma de 
14.000.000 lei este toată neeligibila și întreabă ce se va întâmpla dacă nu se adoptă 
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acel proiect de lege și suma nu va deveni eligibilă. I se răspunde de către dl 
director Stănilă Marius care precizează că, conform cererii de finanțare suntem 
eligibili, dar dacă nu va interveni acea modificare legislativă nu suntem obligați să 
semnăm contractul de execuție lucrări. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie dorește să facă referire la lucrarea 
executată în zona centrală și în special la zona din jurul Catedralei și întreabă dacă 
s-a făcut recepția acesteia, gardul de beton care înconjoară Catedrala din jumătate 
în jumătate de metru de sus până jos este crăpat. 
 Dl director Stănilă Marius menționează că, gardul nu a făcut obiectul 
proiectului de modernizare a zonei centrale. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată că, a înțeles acest lucru, dar strică 
aspectul zonei și nu dă bine deloc. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, să se face propuneri pentru 
bugetul local al anului viitor și să se aloce o sumă în acest sens, dar acel așa zis 
gard este în patrimoniul bisericii. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 
de hotărâre este de 9 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.326/2023 privind aprobarea implementării etapei a II-
a a proiectului „Modernizarea și eficientizarea iluminatului public în Municipiul 
Orăștie” în cadrul Programului Regional Vest 2021-2027, cod SMIS 122609 și a 
cheltuielilor legate de acesta.  
 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
            Președinte de ședință,                                                     Secretar General,                                    
            GIURGIU Margareta                                   jr.Călin COSTOIU 
 
 
 


